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Editorial

„Je ti zima diev atko?“

Tak bez tejto vety si skuto ne ne-

viem predstavi  Vianoce.

 Rozprávky, koledy, vô a kolá ikov

a ihli ia, sneh v zgajúci pod nohami... 

Sú to práve mali kosti, ktoré vytvárajú 

viano nú atmosféru. Deti sa tešia na 

dar eky, dospelí na dni pracovného 

vo na. udia sú k sebe milší a práve v 

tomto sviato nom ase, viac ako ino-

kedy, veríme na zázraky. Takým ma-

lým zázrakom sú asnosti je aj konanie 

dobrých skutkov. Smutné konštatova-

nie ale asi budete so mnou súhlasi .

V minulosti si boli udia bližší, chodili 

s otvorenými o ami a boli ochotnejší 

poda  pomocnú ruku. Dnes je náš sú-

cit otupený, ideme si tvrdo za svojím.

 Cite nejšie si to uvedomujem v 

ase viano ných sviatkov. Aspo  vte-

dy vidím udské teplo a porozumenie 

v našich poh adoch. Cítim nádej, že 

ešte nie je všetko stratené. Máme 

šancu by  lepšími a v blížiacom sa 

období sa nám môže ahšie za ína  s 

h adaním stratenej udskosti.

 V mene celej redakcie vám prajem 

arovné Vianoce a úspešný rok 2008! 

ešte mohli radova  zo života. Možno

práve november by mohol by  me-

siacom, kedy sa zamyslíme nad tým,

akú cenu má udské bytie. Uvedomme

si, že na svete je ve a udí, ktorí už 

nemajú šancu rozhodova  o svojom 

živote. Túžia by  zdraví a bojujú. Zá-

vidia nám možnos  vo by a myslia si, 

že sme blázni, ke  si nevážime holý 

udský život. Majú pravdu. Vä šina z 

nás si ho za ne váži , až ke  ho stráca.

Stanislava echová

POZVÁNKA NA VÝSTAVU DUBNICKÉ REMESLÁ
 Remeslá starých majstrov lákajú ešte aj 
dnes svojou tajomnos ou a nádychom his-
tórie. To, o dokázali vytvori  šikovné ruky 
našich predkov bez pomoci modernej tech-
niky a vyspelých technológií, je obdivuhod-
ným umením.
 Nad výrobkami zru ných remeselníkov 
zabúdame niekedy od údivu zatvára  ústa. 
Je až neskuto né, o všetko dokáže udský
dôvtip a fantázia a ako v nás hodnoty minu-
losti zostali prirodzene ukryté. Tí, o ich od-
kryjú odhalia aj rokmi overené pozitíva tvori-
vej práce udských rúk.
 Je len samozrejmé, že dnešný život po-
zna ený priemyselnou revolúciou a zazna-
menávajúci rýchly vývoj mnohých zaujíma-
vých a technológií zatlá a staré remeslá 
do zabudnutia. Mnohé z nich sa už držia 
len na „šedých vláskoch“ posledných sta-
reniek, ktoré si pamätajú napr. „priadky“. 
 Nielen výsledky umnosti a šikovnosti
t.j. hotové produkty alebo služby, boli s re-
meslami spojené. Neodmyslite ne k nim 
patrili aj nástroje a neskôr tiež zariadenia a 
stroje, prostredníctvom a pomocou ktorých 
remeselníci svoje produkty vytvárali a vy-
rábali.
 Na tejto výstave by sme Vám chceli 
ukáza , aké rôzne remeslá sa vyskytovali v 
našom meste a predstavi  Vám pár pracov-
ných nástrojov dubnických majstrov.
Vernisáž výstavy:

30. 11. 2007 o 17.00
vo výstavnej sále MsDK

Sú as ou vernisáže výstavy bude aj krst 
knihy Vlada Koštiala Dubnického

Dubnickí,remeselníci, obchodníci
a osoby dobrých služieb

 Záujemcom a itate om o minulé dianie 
v Dubnici z oblasti remesiel a obchodu, ako 
aj ich rodinných príslušníkov predkladám 
mne dostupné informácie. Sú to útržky, kto-
ré nám majú pripomenú , aké remesla, ob-
chody a služby pre ob anov boli v Dubnici po 
prvej svetovej vojne do znárodnenia, i kon-
fiškácií, zhruba do roku tisíc devä sto pä de-
siat.
 Lepšie povedané sú to z vä šej asti
mená, na ktoré sa pamätám z mojich mla-
dých rokov. Ak itate a, zaujme rozprávanie 
tejto malej publikácie, o len troška, budem 
spokojný., že  som aspo iasto ne splnil 
predsavzatie, oboznámi  záujemcov o sku-
to né osoby v uvedených innostiach v pr-
vej polovici dvadsiateho storo ia.

Autor
Kamenárstvo

Majster kamenár, ažké remeslo si vybral,
aj ke  do neho, svoje deti pribral

 Stalo sa, že majster kamenársky prišiel 
do našej obce š astie h ada  aj s rodinou. 
Syn pokra oval v otcových š apajach v ka-
menárskom remesle. 

asom sa oženil s dubnickým diev a-
om. Nielen, že si našiel dobrú ženu, ale 

aj svoje remeslo mohol vykonáva  takmer 
do dnešných dní. Až teraz predal svoje ka-

menárske žezlo do rúk svojich potomkov. 
V histórii mne známej nebolo takého reme-
selníka, ktorý by to ké roky vykonával re-
meslo, ako majster Rastislav Kova ík. Je 
to vzdelaný remeselník, zaujímajúci sa o 
históriu, vlastní bohatú starodávnu rodinnú 
knižnicu, kde je zopár vzácnych diel. Rodi-
na je pri kamenárskom remesle už devä de-
siat sedem rokov. V Dubnici od roku tisíc de-
vä sto tridsa tri.
 Nespo etné množstvo náhrobných ka-
me ov zhotovených v jeho dielni, zdobí hro-
by naších blízkych na dubnickom cintoríne 
a v blízkom okolí. Pracoval s rôznym ma-
teriálom od drahých mramorov, žuly, až po 
lacnejšie materiály z pieskovca, travertínu a 
terasa.
 V kamenárstve boli vyrábané i niektoré 
dielce domov ako parapety, jednotlivé stup-
ne schodov a kamenné police. Dvor bol za-
plnený stud ovými skružami a betónovými 
dielcami domovej kanalizácie. 
 Vyrábané boli cementové škridle na li-
sovacích strojoch. Zvláš  sa dbalo na povr-
chovú glazúru, aby nebola škridla porézna. 
Dosahovalo sa to jemným sitovým posýpa-
ním a hladením cementu na mokrú neza-
schnutú škridlu.
 Majster neustále pracoval s kladivom, 
seká om, zarovnávacimi a hladiacimi ka-
me mi. Bola to ažká a odborná práca, kto-
rá si zaslúži uznanie ob anov.

Košikárstvo

Remeselné umenie nášho slepca zdobí,
ke  prekrásne košíky a stolíky robí

 Som rád, že som poznal posledného 
dubnického košikárskeho majstra. Neveril 
som svojim o iam, že slepý majster Jaša 
dokáže také zázraky. Bol to ve mi s íta-
ný lovek, poznal tvorbu našich a známych 
svetových spisovate ov. Nebolo mesiaca, 
aby si neobjednal knihu v slepeckom brai-
lovom písme. Vedel po nemecky a ovládal 
esperanto. Hral na rôzne hudobné nástroje 
a raz za as hral aj v dubnickom kostole na 
orgáne,
 Do chalupy bol krytý drevený vchod a v 
tomto priestore na podstienku bol celý rad 
výrobkov z prútia. Boli tam koše rôznych 
ve kostí, s jedným uchom, lebo dvoma. 
Slúžili na prenos  zemiakov, repy, burgyne,
fazule, maku, zeleniny a iných plodín  v sed-
liackych domácnostiach. 
 Pekné boli košíky nákupné, ošítky na 
chleba, podnosy na stôl a ve a iných drob-
ností, ktoré nielen, že boli praktické, ale 
skultúr ovali domáce prostredie. Obdivo-
vané boli kvetinové koše a stolíky na kveti-
ny. Vedel vyrobi   i prútené kreslá a stoli -
ky. Bol to starší pán, výborný majster  ktorý 
svoje výrobky relatívne lacno predával.

Ukážka z pripravovanej knihy
Publikáciu si budete môc  zakúpi

priamo na jej krste
30. 11. 2007 o 17.00 hod

v MsDK, alebo v pracovné dni
na odd. kultúry MsÚ

v Dome kultúry
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- OZNAM - OZNAM - OZNAM - OZNAM - OZNAM -

Združená stredná škola hotelových služieb a obchodu Púchov si dovo uje oznámi
širokej verejnosti, že d a 7. 12. 2007 v ase od 8:00 do 13:00 hod. usporiada

De  otvorených dverí v priestoroch školy a zariadeniach praktického vyu ovania. 
Tešíme sa na Vašu ú as !

MIMORIADNE
MESTSKÉ ZASTUPITE¼STVO
-------------------------------------------------------------------------------------

 Na zasadnutí mimoriadneho mestského zastupite stva, kto-
ré sa konalo 14. novembra, bolo uznesením 81/2007 schválené 
prijatie úveru z Dexia banky vo výške 65 mil. Sk. Samotnému 
hlasovaniu predchádzala dlhá rozprava. Úver sa síce schválil, 
ale niektorí poslanci zo Strany zelených a KDH sa hlasovania 
nezú astnili napriek prítomnosti v sále.
 „Už na minulom zastupite stve 23. októbra som predložil zas-
tupite stvu správu na schválenie úverového rámca o objeme 35 
mil. korún, ktorý mali by  použité na zabezpe enie samostatnosti 
v odpadovom hospodárstve a na zníženie energetickej náro -
nosti. Všetko bolo zahrnuté aj vo volebnom programe.
 Chceme postavi  na nohy technické služby, preto sme im dali 
na starosti aj kosenie zelene, zimnú údržbu ciest aj odpadové 
hospodárstvo. V súvislosti s úverom sa dostávame na také vý-
hodné podmienky, ktoré budú porovnate né s tempom inflácie.
Preto som požiadal mestské zastupite stvo o navýšenie úveru 
o alších 30 mil. korún. Neviem pre o po tom, ako sme to pre-
diskutovali na finan nej komisii a po rozprave na MsZ, vznikli 
problémy. Ke  sme dali o tomto bode hlasova , vystúpila skupina 
poslancov, že sa hlasovania nezú astnia, lebo ešte o tom potre-
bujú alšiu diskusiu. Hne  po hlasovaní za mnou prišli a pove-
dali, že s úverom súhlasia, ale prekážala im forma. Bolo to šes
udí, pod a ktorých sa my nemôžeme riadi . Banka si dala nejaké 

podmienky a pokia  sme úver chceli získa , tak sme súhlasili,“ 
podal vysvetlenie primátor mesta Jozef Gašparík.
 Mesto v roku 2004 riešilo svoju dovtedajšiu zadlženos  prija-
tím reštrukturalizovaného úveru vo výške 67 110 900,- Sk. Po-
stupnými splátkami v priebehu rokov poklesne táto iastka k 
1. 1. 2008 na sumu 47 741 tisíc korún. Tento úver je momentálne 
úro ený 6,3 % p.a., o je o 2 % nad štvr ro nú hodnotu BRIBOR 
(sadzba, za ktorú si komer né banky zabezpe ujú disponibilné 
zdroje na medzibankovom trhu). 
 Pri rozhodovaní o budúcich aktivitách mesta sa vyskytla po-
treba vykry financovanie týchto potrieb cudzími zdrojmi, teda 
úverom. Oslovené boli viaceré banky, avšak sú asný bankový 
partner mesta - DEXIA banka Slovensko, ponúkla mestu viac 
než výhodné podmienky poskytnutia úveru. Ke že úzko spolu-
pracuje s Európskou investi nou bankou, ktorá sa podie a na 
spolufinancovaní vybraných aktivít 50 % a sú asne dáva k nim 
pre klienta banky 10 % nenávratný finan ný príspevok výsledná
sadzba úroku vychádza na 3,75 % p.a., o je 0,58 % pod štvr -

ro ný BRIBOR. Preto bola za partnera pri poskytnutí úveru zvo-
lená uvedená banka.
 Dodržanie § 17, odst. 6 zákona . 583/2004 Z. z. o rozpo to-
vých pravidlách územnej samosprávy v znení neskorších pred-
pisov ur uje hranice pre zadlženos  mesta 60 % a pre splátky 
hranicu 25 % skuto ných bežných príjmov predchádzajúceho 
roka. Zadlženos   mesta k 1. 1. 2008 z úverov doteraz poskyt-
nutých mestu dosahuje 16,25 % a splátky 3,53 % skuto ných
bežných príjmov predchádzajúceho rozpo tového roka. 
 Pri poskytnutí úveru pre potreby mesta vo výške 42,6 mil. 
korún (potreba zníženia energetickej náro nosti, rekonštrukcia 
chodníkov a miestnych komunikácií,...) a úveru pre TSM Dubni-
ca nad Váhom, s. r. o. vo výške 22,4 mil. korún (vybavenie súvi-
siace s vývozom odpadu - autá, kontajnery), za ktorý mesto dáva 
s ub odškodnenia, bude zadlženos  mesta dosahova  hodnotu 
38,36 % a splátky 5,84 %. Ke že nie je dôvod predpoklada ,
že by si TSM neplnili svoje povinnosti plynúce im z uzavretej 
úverovej zmluvy, môžeme toto premietnu  do zadlženosti mesta 
i splátok a vtedy hodnoty dosiahnu 30,75 % a 5,04 %.

Uznesenie íslo 81/2007
Mestské zastupite stvo v Dubnici nad Váhom

A) schva uje
 V zmysle zákona . 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 
neskorších  predpisov pod a § 11 ods. 4 písm. b): rozhodnutie o
prijatí úveru z DEXIA banky Slovensko, a. s. vo výške 65 mil. Sk, 
ktorý bude ú elovo využitý:

1. Priamy úver pre Mesto Dubnica nad Váhom vo výške 42
  mil. 600 tisíc korún na zefektívnenie energetického hos-
  podárstva v objektoch patriacich Mestu Dubnica nad Vá-
  hom a rekonštrukciu, modernizáciu a výstavbu technickej
  infraštruktúry mesta.

2. Samotnú investíciu realizovanú zo strany TSM Dubnica
  nad Váhom, s. r. o., so sídlom Dubnica nad Váhom, I O
  36312941 t. j. na nákup techniky na zabezpe enie vývozu
  komunálneho odpadu vo vlastnej réžii v hodnote 22 mil.
  400 tisíc korún.

3. S ub odškodnenia pre TSM Dubnica nad Váhom, s. r. o.
  so sídlom Dubnica nad Váhom, I O 36312941, v ktorom
  Mesto Dubnica nad Váhom berie na vedomie skuto nos ,
  že spolo nosti môže v súvislosti s realizáciou predmetné-
  ho nákupu techniky vykonávanou vo svojom mene a na
  svoj ú et, vzniknú  škoda najmä v prípade, ak nebude 
  schopná z obdržaných príjmov zabezpe ova  plnenie svo-
  jich záväzkov a v takom prípade sa Mesto Dubnica nad
  Váhom takúto škodu zaväzuje v plnom rozsahu uhradi .

Èo sa vám vybaví pri slove Vianoce?
 Boli asy, ke  nás prvé napadlo, je to as
pokoja, spokojnosti a rodinnej pohody. V po-
slednom období sa však aro Vianoc ako-
si vytráca.
 Priniesla to doba, priniesli to udia, pri-
niesli to alšie faktory (spokojnos  v zamest-
naní, sociálna situácia, narušenie priate -
ských vz ahov a akási benevolencia a nezá-
ujem jeden o druhého, nezáujem udí o dia-
nie v meste).
Ako dlhoro ný zamestnanec mesta sa 
na to pozerám z viacerých uhlov poh a-
du:
Rodina: samozrejme, všetko o k tomu patrí
- kapor, dar eky a sviato né chvíle, ktoré sa

však teraz posunú troška dopredu na 19. 12. 
2007, lebo deti odchádzajú za prácou do cu-
dziny a aj to je nová doba a musíme sa jej pri-
spôsobi .
Priatelia: ur ite si nájdem as na návšte-
vu najbližších príbuzných a dobrých pria-
te ov a poprajem im príjemné Vianoce a 
lepší Nový rok 2008 vo všetkých oblasti-
ach, ako je práve tento kon iaci.
Ob ania: hlavne, aby mali pevné zdravie a 
nech si každý nájde tú svoju chví u, aby pre-
cítil viano ný as a prežil príjemné chvíle, aj
ke  podmienky budú v rodinách rôznorodé. 
Nemali by sme zabúda  ani na tých, ktorí ne-
mali to š astie a nie vždy vlastnou vinou stra-

tili domov a budú nám v a ní za dobré 
slovo ako i za podanie polievky a teplého 
aju.

Mesto: pre navodenie atmosféry Vianoc a
Nového roku sa pripravuje nieko ko prekva-
pení, aby sme aj touto formou prispeli k spo-
lupatri nosti medzi sebou a navodenie bliž-
šieho vz ahu ob an-mesto a budova  tak 
nové základy patriotizmu a hrdosti, že 
sme ob ania tohto mesta.

Na záver všetkým: bu te po as viano -
ného obdobia š astní, zdraví, spokojní a 
atmosféru Vianoc preneste o najdlhšie v 
nastávajúcom roku 2008.

Štefan Krška, Ved. odd.VS a O MsÚ
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CELOPLOŠNÁ
DERATIZÁCIA
MESTA
-------------------------------------------------------

 V mesiaci október bola v meste vyko-
naná celoplošná deratizácia za ú elom
likvidácie hlodavcov na verejných prie-
stranstvách rozložením ú inných chemic-
kých prostriedkov. Vzh adom k tomu, že 
z  dôvodu mimoriadne teplej zimy došlo 
v tomto roku k premnoženiu hlodavcov, 
mesto sa rozhodlo uskuto ni  celoplošnú 
deratizáciu, na rozdiel od uplynulých ro-
kov, kedy sa deratizácia vykonávala lokál-
ne na kriticky zasiahnutých miestach .
 Deratizácia sa vykonala postupne v 
jednotlivých lokalitách mesta v termíne od 
15. 10. 2007 do 31. 10. 2007. Realizovala 
ju firma SARO  - Jaroslav erný použitím 
prípravku POTEX, pri om deratizácia jed-
nej lokality trvala v priemere 2 dni. Oznam 
o celoplošnej deratizácii mesta bol uverej-
nený v as na internetovej stránke mesta, 
úradnej tabuli pri MsÚ a vyhlásený pro-
stredníctvom mestského rozhlasu. Termín 

realizácie deratizácie jednotlivých lokalít 
bol oznamovaný aj prostredníctvom mest-
ského rozhlasu tak, aby ob ania boli so 
skuto nos ou oboznámení a v tomto ase
venovali zvýšenú pozornos  dodržaniu 
bezpe nosti. Nako ko išlo o deratizáciu 
verejných priestranstiev, firma pri uklada-
ní deratiza ných násad postupovala tak, 
aby boli dodržané bezpe nostné zásady, 
najmä aby sa k násadám nedostali deti a 
domáce zvieratá. 
 V záujme zvýšenia ú innosti mesto  vy-
užilo ustanovenie zákona o ochrane zdra-
via udí v znení neskorších predpisov a po-
žiadalo všetkých vlastníkov nehnute ností
(stavieb, pozemkov) v meste Dubnica nad 
Váhom, aby v uvedenom ase uskuto nili
deratizáciu svojej nehnute nosti. Vlastníci 
nehnute ností mohli deratizáciu vykona
osobne, prostredníctvom inej spolo nosti
s oprávnením na výkon tejto innosti ale-
bo priamo využi  služby spolo nosti, ktorá 
celoplošnú deratizáciu mesta realizovala.
V rámci  tohto opatrenia sme oslovili naj-
mä podnikate ské subjekty, u ktorých je 
najvä ší predpoklad zvýšenej potreby 
výkonu deratizácie ako Okresné staveb-
né bytové družstvo - správca bytového 

fondu, Považská vodárenská spolo nos ,
a.s. - vlastník kanalizácie, Dca THERM, 
a.s. - vlastník rozvodov tepla, vlastníkov a 
prevádzkovate ov reštaura ných zariade-
ní a predajní potravinárskych výrobkov.
 Pri realizácii boli ako najvä šie ložiská
výskytu hlodavcov zaznamenané lokality
Pod hájom (okolie bytových domov a 
smetných nádob), koryto Dubnického po-
toka, lokalita stred (SPŠ - autobusové za-
stávky, stredisko Máj až po Polikliniku), kde 
po následnej kontrole bolo potrebné usku-
to ni  doplnenie deratiza ných násad.
V menšej miere boli zasiahnuté sídliská 
Centrum I. a Centrum II. a asti mesta s 
individuálnou bytovou výstavbou.

akujeme všetkým osloveným subjek-
tom, ktoré pochopili dôležitos  výkonu toh-
to opatrenia a zodpovedne sa do celoploš-
nej deratizácie mesta zapojili. Celoplošnú 
deratizáciu mesto plánuje uskuto ova  v 
budúcich rokoch pravidelne a veríme, že 
sa v budúcom období v záujme dosiahnu-
tia maximálnych výsledkov  zapoja v sta-
novenom termíne, kedy bude deratizácia 
mestom vyhlásená, všetky podnikate ské
subjekty v meste ako aj ob ania.

Ing. Mutalová, odb.ref. SM MsÚ

Ako sú TSM
pripravené na zimu?

 TSM Dubnica nad Váhom sa po rokoch stag-
nácie a útlmu za ali stabilizova . V lete sa kúpila 
kosa ka na trávu a na zimnú údržbu, pre naklada-
nie drte a soli na posýpacie vozidlá, bol kúpený na-
klada  riadený preklzom kolies Locust 753. Tento 
stroj má lepšie parametre ako predtým používané 
UNC 060. Locust bude používaný i pri vä šom ná-
pore snehu v uliciach. Opravili sme jeden traktor, z 
ktorého už nepresakuje olej ani nafta. Pre údržbu 
ciest sú pripravené tri traktory s radlicami a Liaz 
so sypa om. Pre chodníky sú to dva Unikomy a 
jedna Multikára. Na sklade je dvojnásobok soli a 
o nie o viac kamennej drte, ako sa spotrebovalo 
minulú zimu. Predpokladáme, že dr  by sa dokúpila 
i v priebehu zimy. Pod a starších pracovníkov TSM 
podobne to bolo i po  minulé roky. 
 Asi pred dvomi d ami som po ul v televízii ná-
zor cestárov na údržbu ciest pod Tatrami. „My 
nemôžeme odstráni  následky zimy, môžeme ich 
len zmierni .“ Myslím, že každý súdny lovek by 
mal uzna  toto stanovisko.

 Kino v Dubnici nad Váhom má 
viac ako 70-ro nú tradíciu. Premieta
sa za alo po roku 1935 malou premie-
ta kou na nemé filmy. Týmto spôso-
bom si vtedy vylepšoval svoju finan -
nú situáciu miestny spolok Matice slo-
venskej. Do kina sa chodilo najskôr do 
Bernardovho hostinca, neskôr do no-
vého katolíckeho domu a od konca 60-
tych rokov do Domu kultúry. Koncom 
devä desiatych rokov boli dokonca ki-
ná tri. V Dome kultúry, v D-klube a let-
né kino. Od roku 2000 máme kino len 
v MsDK.
 S nástupom moderných nosi ov
video a DVD za alo postupne ubúda
návštevníkov. Prišlo zvyšovanie vstup-
ného a z kedysi 10 korún sa to v na-
šom meste vyšplhalo na bežných 60 
až 70 Sk. Tento rok sa však situácia 
oproti minulým rokom podstatne zhor-
šila, ale nie je to problém len dubnic-
kého kina, ale vä šiny kín na Sloven-
sku.
 Prí ina je jednak v budovaní mo-
derných multiplexov, v našej oblasti 
je to MAX Tren ín, kde dominuje mo-
derné prostredie, príjemne sedenie a 
nová premietacia a zvuková technika 
a na druhej strane široká sie  poži ov-
ní DVD nosi ov, dostupná cena DVD 
prehráva ov a v neposlednom rade 
lacné DVD- ka predávané  denne ako 
prílohy rôznych denníkov a týždenní-
kov. Tým sa znížil po et potenciálnych 
návštevníkov kina. 
 Pre porovnanie cena vstupenky v 
našom kine 60 Sk, multiplex Max 110 
až 129 Sk za filmové predstavenie a 
ceny za zapoži anie DVD v poži ovni

cca 40. Ekonomicky silnejšia rodina si 
pozrie film v modernom kine za vyššie 
vstupné s patri ným full servisom a 
protipól zas v pokoji vo svojej obýva -
ke za 40 Sk z poži ovne, prípade za 
45 Sk z prílohy dennej tla e.
 Výhodou a prednos ou kina je, že 
film môžete vidie  minimálne pol roka 
pred tým, ako sa dostane do distribú-
cie DVD poži ovní (/nemyslím, samo-
zrejme, rôzne pirátske kópie) s kvalit-
ným obrazom a zvukom, v pôvodnom 
znení a nepokazený astokrát nevy-
dareným dabingom, ale ekonomické 
pomery niektorých rodín to nedovo ujú.
 Situáciu v našom kine sme sa 
snažili rieši  najskôr znížením hracie-
ho profilu na víkendové dni, ale ani 
toto opatrenie nepomohlo a situácia 
sa vyvíjala tak, že v októbri sa filmové
predstavenie hralo iba jedno pre 10 
divákov.
 Za posledné 3 mesiace sa hralo 
len 19 predstavení, na 24 predstave-
ní neprišiel ani jeden divák. Pri spo-
ítaní nákladov na prevádzku kina za 

posledné mesiace je v mínuse. Podo-
týkam, že v tejto bilancii nie sú zahr-
nuté ceny za energie, potom by bol 
deficit kina ešte ove a vyšší.
 Nemáme úmysel zatvori  kino 
úplne, rozhodne chceme v budúcom 
roku premieta filmy slovenskej a es-
kej produkcie a kvalitné zahrani né
tituly.
 Taktiež sa budeme v rámci finan -
ných možností snaži  vylepši  interiér 
kinosály a sná asom aj premietaciu 
techniku  a podarí sa nám vráti  divá-
ka do nášho kina.

NA MARGO POZASTAVENIA ÈINNOSTI KINA V MsDK
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Betlehemské svetlo opä  v Dubnici
 Slovenskí skauti prinesú plamienok odpálený v Betleheme do na-
šich domácností už po 18-sty raz. Ohník, ktorý za al svoju pú  do všet-
kých kútov sveta takmer mesiac pred Vianocami, budú znovu rozdáva
všetkým Dubni anom aj skauti z nášho mesta.

lenovia Slovenského skautingu zabezpe ujú rozvoz Betlehem-
ského svetla po Slovensku už tradi ne. Preberú ho od rakúskych 
skautov vo Viedni a následne sa po všetkých hlavných železni -
ných tratiach dostane do viac ako 350 miest a obcí, taktiež do kostolov,
nemocníc a domov sociálnej starostlivosti, aby sa tento symbol viano -
ného pokoja dostal k o najviac u om.
 Plame  z baziliky Narodenia Pána nemá len dotvára  viano nú
atmosféru. Je pre všetkých výzvou napodobni  re az jeho odovzdá-
vania v každodennom živote. Symbolom totiž nie je len svetlo samé,
ale aj jeho pú  nespo etným množstvom odpálení do každej z našich
rodín. Presne tak aj radostná zves  Vianoc má putova  medzi nami
navzájom, od jedného k druhému, a obnovova  naše vzájomné vz ahy
nielen v ase Vianoc.
 Od dubnických skautov si Betlehemské svetlo môžete odpáli  na 
Štedrý de  popoludní v Katolíckom dome a na bývalej 2. základnej škole.

S  l  o  v  e  n  s  k  ý   s  k  a  u  t  i  n  g , 

52. zbor sv. Juraja 
Pod hájom 1359/140, 018 41 Dubnica nad Váhom 

                                     

Poslaním skautingu je prispie  k plnému rozvoju mladého loveka. Rozvíjame j

vedomosti, schopnosti a postoje v telesnej, intelektuálnej, citovej, sociálnej, ducho
a charakterovej oblasti.  

S RADOS OU
OÈAKÁVAJME VIANOCE
-----------------------------------------------------

 Každý z nás prežil aspo  raz v živote via-
no nú rados . Zvláš  vtedy, ke  sa dotkol srd-
com viano ného tajomstva. V Betleheme sa 
spojilo nebo so zemou, no toto zjavenie nebo-
lo ešte úplné. Ke  sa pozrieme do histórie mô-
žeme konštatova , že betlehemská hviezda 
stále žiari v temnej noci a pozýva nás k alšie-
mu putovaniu.
 Pod a výsledkov ankety, ktoré sviatky roka 
považujú udia za najmilšie, vä šina respon-
dentov bez váhania odpovedala že Vianoce. 
Neprekvapuje nás to. Narodenie die a a sa od 
nepamäti považuje za radostnú udalos . Via-
noce však nie sú len spomienkou na narode-
nie die a a, ale na najvä šiu udalos udských
dejín - na príchod Spasite a udského pokole-
nia, na tajomstvo vtelenia Božieho Syna na 
nepochopite nú skuto nos , že Boh sa stal 
lovekom.

 Vianoce nie sú len idylou, romantickou spo-
mienkou na osi pekné, o sa stalo už dávno. 
Pre všetkých by mali by  aj pou ením, pripo-
menutím, o sa tu udialo a pre o. o z toho 
vyplýva pre nás. Ve  ak sa Boh rozhodol pre 
takú úžasnú vec, musel ma  na to ve mi závaž-
ný dôvod. Vianoce by teda mali aj pre nás aj
napomenutím. Ohromné je tajomstvo, že sa 
stal jedným z nás.
 Prišiel, aby žil s nami a pomáhal nám. Boh 
urobil to ko pre udí, A o my? Sme mu za to 
v a ní ? Drahý brat, milá sestra, nájdi si chví u
asu a zamysli sa nad tajomstvom Vianoc. 

Uvidíš, že to nebude stratený as.

 Požehnané Vianoce, ve a zdravia a úspe-
chov v roku 2008 všetkým Dubni anom želajú 
dubnickí k azi - saleziáni.

Milan Rúfus

Vianoèná koleda

V mesteèku Betleme,

v jaslièkách na slame

leží to die atko,   

na ktoré èakáme.

Anjelik bez krídel,

boží i èloveèí.

Nikto ho nevidel,  

každý ho dosvedèí,

darèek mu nesie tam...

A ja mu do dia¾ky 

srdieèko posielam

namiesto hrkálky.

Výstava „Klíma nás spája“
zavítala aj do Dubnice

 „Klíma nás spája“ je názov interaktívnej výsta-
vy tematicky venovanej problematike klimatických 
zmien, skleníkového efektu a globálnym ekologic-
kým a environmentálnym súvislostiam. Na svojej 
púti po mestách Slovenska sa v d och 19. októb-
ra - 9. novembra 2007 zastavila aj v Dubnici nad 
Váhom, kde ju po as jej trvania v Centre vo ného
asu navštívilo viac ako 300 detí základných škôl. 

Ke že sa nejde o výstavu oby ajnú, ale hrdí sa 
podtitulom „interaktívna“, jej prehliadka zabrala 
každej skupine približne 90 minút, po as ktorých 
lektor deti priamo zapájal do rôznorodých aktivít. 
Jej sú as ou sú okrem 18 plnofarebných panelov 
aj interaktívne pomôcky a hry (klimatický stan, 
ve ká mapa sveta, prístrešok a predmety každo-
dennej potreby domorodcov z tropického daž o-
vého pralesa). 
 Prehliadkou výstavy deti získali nielen množ-
stvo faktov a užito ných informácií z tematických 
oblastí venovaných klíme, atmosfére, skleníkové-
mu efektu, Amazónii, tropickým daž ovým prale-
som a ich ni eniu, ale dozvedeli sa aj odpovede
na naj astejšie otázky a možnosti a riešenia, ako
môže každý z nás prispie  svojim konaním k 
ochrane životného prostredia a k ochrane klímy.
 Výstavu vyrobil rakúsky spolok Südwind 
Entwicklungspolitik NÖ-Süd a jej slovenskú verziu 
daroval v októbri minulého roku Centru environ-
mentálnej a etickej výchovy Živica. Bola sú as ou
projektu Cezhrani ná spolupráca pre rozvojovú 
politiku, ochranu klímy a životného prostredia, 
Slovensko-Rakúsko, ktorý financovalo Európske 
spolo enstvo.
 Výstava sa po úspešnom zotrvaní v Dubnici 
nad Váhom vydá na svoju alšiu pú  po mestách 
Slovenska.

Vladimír Ronec (vrc)
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DEÒ JABLKA

 K jeseni už tradi ne patrí zber úrody. Azda najvo avej-
ším plodom tohto obdobia je jablko. Vo avé a chutné jab -
ko je už nieko ko rokov jesenným symbolom pre deti z 1. 
stup a v našej škole. Jeden októbrový de  vonia celá škola 
jablkami a škoricou. Deti v triedach  ochutnávali, vystriho-
vali, lepili, ma ovali, modelovali, po ítali úlohy o jablkách, 
rozprávali o tom, aké sú zdravé a výživné, maškrtili na chut-
ných šalátikoch.
 Jab ka sa zú astnili i sú aže v rôznych kategóriách - 
najvä šie, najmenšie, Snehu kino at .
 V aka usilovným a zru ným de om, šikovným u ite -
kám a vychovávate kám sme opä  prežili zaujímavý de  v 
našej škole.

Nadežda Ba inská, ZŠ s MŠ C III

 

„Základy znalostnej eko-
nomiky stoja na kvalitne 
pripravených u ite och.“

 Cie om innosti ob ianskeho
združenia Progresívna škola je na-
pomáha  vzdelávaniu študentov a 
u ite ov Gymnázia v Dubnici nad 
Váhom a ob ianskej verejnosti, 
podporova  rozvoj progresívnych 
metód výchovnej práce školy a vy-
tvára  pre to potrebné materiálne a 
technické podmienky. Financovanie 
takýchto aktivít sa dá i formou za-
pájania sa do projektov, financova-
ných z prostriedkov Európskej únie.
 Za iatkom roku 2007 sa za al
realizova  Projekt „Základy zna-
lostnej ekonomiky stoja na kvalit-
ne pripravených u ite och.“, ktorý

je financovaný formou nenávratného finan ného príspevku poskytnutého ob ian-
skemu združeniu Progresívna škola. Nadviazal pritom na projekt realizovaný v ro-
koch 2005-2006, kde sa preškolilo 64 pedagógov.

Ciele kurzu
- zlepšenie vedomostí a zru ností ú astníkov v oblasti  IKT
- zlepšenie výu by na školách
- zlepšenie pozície na trhu práce
- zlepšenie pedagogického prístupu u ite ov pri výu be predmetov 
- implementácia rozvojových stratégií v oblasti zlepšenia vzdelávania a roz-
 voja udských zdrojov na lokálnej úrovni a spolupráca všetkých zaintereso-
 vaných
- zvýšenie kvalifikácie, ktorú vyžaduje trh práce
- lepšia adaptabilita v pracovnom procese
- spolupráca medzi jednotlivými vzdelávacími lánkami v regióne - prepojenie
 základné školy a stredné školy

 Po as 6 kurzov sa postupne v používaní informa no-komunika ných technológií preškolí 48 u ite ov základných a stredných
škôl v regióne. Systémom alšieho vzdelávania a rozvojom udských zdrojov sa tak predíde nesúladu medzi aktuálnymi a poža-
dovanými schopnos ami. Hlavným cie om je výraznou mierou prispie  k zlepšeniu výu by na školách a k zmysluplnému vyu-
žívaniu výpo tovej techniky na školách. Kurzy sú pre ú astníkov zdarma.

Kurz je rozdelený na moduly:
MS WINDOWS - 10 hod, MS WORD - 40 hod, MS EXCEL - 40 hod, MS POWER POINT - 40 hod, Práca s Internetom

- 40 hod, Tvorba WWW stránok - 40 hod.
V januári 2008 je naplánovaný za iatok posledných 2 kurzov tohto projektu.

Progresívna škola    a
Gymnázium v Dubnici nad Váhom 

Gymnázium v Dubnici nad Váhom 
Školská 2, 

pozýva širokú verejnos 6. 12. 2007 na 

De  otvorených dverí

v ase od 9,00 do 17,00 

Informácie o 4 a 8-ro nom štúdiu
Podmienky prijatia na školu
Prezentácia programov 
Prehliadka objektov školy 
Návšteva vyu ovacej hodiny 
(dopoludnia) 

Všetci ste srde ne vítaní, zvláš  žiaci 
štvrtých a deviatych ro níkov ZŠ a ich 
rodi ia.  
Bližšie informácie tel.: 042/ 44 223 80 

Progresívna škola, ob ianske združenie 
a

Gymnázium v Dubnici nad Váhom 
oznamuje,

že v januári 2008 otvára Kurz informatiky a 
výpo tovej techniky v rámci projektu 
spolufinancovaného Európskou úniou na 
zvýšenie rozsahu a kvality alšieho vzdelávania 
u ite ov v regióne. 

Nápl :
Windows, Word, Excel, Internet, PowerPoint, 
Internet a Tvorba www stránok 

Info: 042/44 231 18 , 0905 804 023 

Kurz je akreditovaný Ministerstvom školstva 
SR

"Európsky sociálny fond pomáha rozvíja
zamestnanos  investovaním do udských
zdrojov".
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Ing. So a Antonyová - ŠTÚDIO POHODA
tel.: 042/4420167, 0904 545 313

Obrancov mieru 344/2 (2. pochodie nad bankou DEXIA - vchod zo dvora)
Dubnica nad Váhom

 
ROOIBOS - nektár z južnej Afriky

 Názov pochádza z afrikán iny a v preklade znamená ervený ker. Objavenie možnosti použi  byliny rooibos pre potreby udskej
civilizácie nastalo na úsvite 20. storo ia v južnej Afrike v kapskej provincii. Je to istý prírodný produkt, neobsahuje žiadne konzer-
va né látky ani prímesy. Doporu uje sa hlavne na tíšenie podráždenosti, bolestí hlavy, nespavosti, tlmí napätie, uvo uje pri ahších
depresiách, pozitívne pôsobí na zvýšený krvný tlak, neobsahuje žiaden kofeín a má uk ud ujúce ú inky na centrálnu nervovú sústavu. 
Pomáha pri odstra ovaní žalúdo ných a zažívacích problémov ako je nevo nos , zvracanie, pálenie záhy, žalúdo né vredy a zápcha. 
Obsahuje utišujúce látky, ktoré zmier ujú žalúdo né k e. Je vhodný aj pre deti. Pomôže vám vysporiada  sa s alergiami ako senná 
nádcha, astma, alebo ekzém. Pri priamej aplikácii na konkrétnu as  tela utišuje akné, svrbenie, ekzémy. Pomáha pri kojeneckých 
zapareninách po plienkach. Ú inný je aj pri odtu ovaní, obsahuje antioxida né látky, posi uje imunitný systém. Obsahuje: železo, 
draslík, me , vápnik, mangán, fluór, zinok, sodík, o je dôležité hlavne pri tehotenstve. Nako ko neobsahuje kyselinu š ave ovú, je 
vhodný aj pre osoby trpiace na obli kové kamene.
Môžete ho pi  horúci i adovo studený. Odporú a sa denne vypi  6 – 8 šálok.

 
Bylinné parné kúpele - BAOBAB

 Kone ne nie o zdravé a skvelé, o môžete urobi  pre svoje telo. Procedúra nevyžaduje od vás žiadnu námahu (silu vôle cvi i ).
Po as  oddychovania v bylinnom parnom kúpeli BAOBAB vlhké teplo vykonáva svoje kúzlo. Pocítite uvo nenie napätia (nervové i 
svalové), vy istia sa vaše póry, dôjde k celkovej relaxácii, osvieženiu, povzbudeniu. 
 Teplá para tiež stimuluje krvný obeh, napomáha uvo ni  svalové napätie, vyplavuje toxíny /škodliviny/, priaznivo pôsobí na vašu 
ple  a pomáha prekrvením oslobodi  sa od pocitov únavy, stresu a depresií. Tu je vaše súkromné úto isko pred stresom, preplneným 
pracovným programom a bežnými dennými staros ami, ve mi príjemné najmä po pracovnej  alebo športovej námahe. 
 Vaše telo a zmysly budú aktivované, stimulované, uvo nené a sú asne získajú novú energiu. Zariadenie BAOBAB využíva prírod-
né lie ivé sily vody a lie ivých bylín. Všestranné možnosti využitia robia z tohto boxu unikátne multifunk né zariadenie. 
 Sú ur ené pre relaxa né a rehabilita né procedúry. Teplota dosahuje do 45°C s maximálnou vlhkos ou, kde dochádza k naparo-
vaniu celého tela. Ide o ve mi relaxa nú a uvo ujúcu procedúru.

BYLINNÉ NAPAROVANIE - s použitím nieko kých druhov bylín 
 - dochádza ku komplexnémumu prehriatiu organizmu, o napomáha vstrebávaniu bylinných silíc celým telom, prehlbuje celkové
   uvo nenie a zbavuje telo ne istôt.

BYLINNÁ INHALÁCIA - táto procedúra uvo uje a revitalizuje naše respira né ústrojenstvo, dutiny, priedušky a p úca. Odparované
 byliny tiež ve mi priaznivo pôsobia na pokožku tváre a omladzujú jej celkový vzh ad.

 
NOVINKY

  H bková masáž prístrojom SKENAR
  Parný bylinný kúpe  BAOBAB - relax, ú ava pre svaly, prevencia, ošetrenie dýchacích ciest 
  Japonská energetizujúca AMMA masáž - 15 minút cez oble enie na špeciálnej stoli ke
  Dornova metóda - šetrná terapia chrbtice a k bov
  Breussova masáž - relaxácia a regenerácia platni iek
  Ušné svie ky - istenie zvukovodu - vhodné pri hu aní v ušiach, nádche, bolestiach hlavy, nespavosti....
  Bankovanie vákuovými bankami

 

 
KRÁSA - ZDRAVIE - VITALITA

PARAFANGO -  teplý proticelulitídový zoštíh ujúci zábal (morské bahno s parafínom) na zlepšenie pružnosti a vzh adu pokožky 
   Pomôže bo avému chrbtu, k bom i po úrazoch.

BIOTHERIK    -  uzavreté suché uhli ité kúpele - patentovo chránená metóda. Vhodné na relaxáciu, prevenciu i rekonvalescenciu
   (zjemní pokožku, odbúra stres, vy erpanie, zmierni migrénu, zníži cholesterol, upraví hladinu cukru, normalizuje
   krvný tlak, zvýši imunitu)

MASÁŽE         -  chrbta, šije, nôh, chodidiel, medová detoxika ná masáž, relaxácia v masážnom kresle. Masáž pomáha odstráni
   stres, napätie, bolesti svalov, bolesti hlavy, napomáha regenerácii kože, detoxikuje.

CHCETE OBDAROVA  SVOJICH BLÍZKYCH ALEBO PRIATE OV?
PONÚKAME DAR EKOVÉ POUKÁŽKY.
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----------------------------------------------------
 V roku 1835 dubnické majetky po rodi-
ne Illésházyovcov prevzala rodina baróna 
Juraja Sinu. 
 Podobne ako ostatné mestá na Slo-
vensku aj Dubnicu za ali postupne ov-
plyv ova  celospolo enské udalosti. Re-
volúcia v roku 1848 znamenala koniec 
jednej a za iatok alšej etapy spolo en-
ského vývoja na našom území. Osobnos-
ami nášho národa sa stali Štúrovci. Do-

máhali sa spravodlivosti a národného se-
baur enia. No Uhorská vláda nemala po-
chopenie pre ich požiadavky. 
 Hlavným výdobytkom revolúcie bolo 
zrušenie poddanstva marcovými konšti-
tu nými zákonmi z roku 1848 a tzv. urba-
riálnym patentom z roku 1853, pod a kto-
rých sa pôda poddanských usadlostí sta-
la vlastníctvom jej dedi ných užívate ov.
 Dubnica mala v tom období 1518 oby-
vate ov. Stala sa jedným zo štyroch stre-
dísk novovytvoreného okresu  Ilava, ktorý 
nahradil dovtedajší historický Stredný ad-
ministratívny obvod Tren ianskej župy.
V roku 1860 sa obnovilo župne zriadenie
v predrevolu nom uhorskom duchu. Skon-
ilo sa rakúske úradovanie v nemeckom 

jazyku a do úradov sa vrátila ma ar ina.
Po ma arsky sa hovorilo v štátnych úra-
doch, naopak v kostoloch sa udržiaval slo-
venský jazyk.

 V roku 1869 Dubnica mala už 1683 
obyvate ov, ktorí žili v 365. domácnostiach 
a 228. domoch. Vä šina obyvate ov pra-
covala v po nohospodárstve. Hospodárili 
na 841 hektároch polí, 407 hektároch lúk 
a 267 hektároch pasienkov. Zvyšok chotá-
ra tvorili: intravilán, lesy a neúrodná pôda. 
Na uvedenej pôdnej výmere Dubni ania
chovali: 302 koní, 437 kusov hovädzieho 
dobytka, 1600 oviec, 51 kôz, 172 ošípa-
ných a 42 v elstiev.         
 Kvôli presnosti treba doda , že viac 
ako polovicu chotára a dve tretiny po tu
domácich zvierat vlastnili baróni Sina a 
Skrbenský a len zvyšok bol rozdelený 
medzi 130 drobných vlastníkov.
 Remeslom a obchodom sa v Dubnici 
zaoberalo 25 majite ov živností a ich vyše 
30 zamestnancov. Z nich boli 4 mlynári, 3 
obchodníci s rozli ným tovarom, 2 ková-
i, 2 kolári  a po jednom z iných profesií. 

Najdôležitejším odvetvím remeselníckej 
výroby bolo tká stvo, v ktorom pracovalo 
13 samostatných výrobcov s 22 zamest-
nancami. Okrem nich boli v Dubnici 5 
úradníci, 4 u itelia, 3 k azi a jeden ránho-
ji . Priemysel predstavovali dve pálenice 
a jedna tehel a.
 O pomerne nízkej úrovni vzdelanosti 
sved í aj skuto nos , že len 389 Dubni-
anov vedelo v tom období íta  a písa .

O zlepšenie vzdelanostnej úrovne obyva-

te stva sa od roku 1851 až do roku 1895 
snažil u ite  základnej cirkevnej školy
Dionýz Gabriel. Zárove  bol aj organista v 
kostole, kde vytvoril chrámový orchester. 
Ako dobrý muzikant založil v roku 1855
aj dychový orchester, ktorý nechýbal pri 
žiadnej verejnej slávnosti.

Pokra ovanie v budúcom ísle
Zdroj:
Dubnické monogafie a publikácia - Ilešhá-
ziovci

Spracoval: Štefan Antalík

POZNÁVAJME NAŠU HISTÓRIU

 
Architektúra a urbanizmus
v Dubnici
Nová tribúna na futbalovom štadióne

 Futbalové štadióny bývajú právom nazývané aj futbalo-
vými chrámami. Štadióny sa preto ve akrát stávajú pýchou 
nielen samotných futbalových klubov, ktoré v nich sídlia a pos-
kytujú športové zážitky pre fanúšikov, ale stávajú sa aj pres-
tížou miest, kde sa okrem zápasov futbalových klubov usku-
to ujú aj iné športové a kultúrne podujatia. Táto téma je 
na Slovensku dnes živá v súvislosti s plánovanou výstav-
bou Národného futbalového štadióna v Bratislave.
 V sú asnosti sledujeme dve tendencie skvalit ovania tých-
to športových zariadení. Na jednej strane sa stavajú nové šta-
dióny na „zelenej lúke“ s vlastnou technickou a ob ianskou
infraštruktúrou a dobrým dopravným napojením s dostatkom 
parkovacích kapacít. Na druhej strane sa rekonštruujú pôvodné stánky v zastavaných astiach na moderné, kde sa po íta s jestvu-
júcou infraštruktúrou, hlavne s pešou dostupnos ou z obytných zón a využívaním dostupných parkovacích možností.
 Dubnický štadión je dobrým príkladom koexistencie dvoch športov - futbalu a ahkej atletiky. Navrhnutá a z asti zrealizovaná nová 
tribúna (autori Marián Antal, Simona Antalová) za ala v roku 1998 postupnú prestavbu starnúceho štadiónu na moderný športový 
stánok. Nová tribúna je zatia  zrealizovaná len iasto ne. V útrobách tribúny sú navrhnuté priestory pre futbalový klub, a to prevádz-
kové a relaxa né priestory pre futbalistov, kancelárie pre správu klubu, tla ové centrum a miestnos  histórie klubu. Nezabudlo sa ani 
na verejnos  a to v podobe reštaurácie a predajne futbalových suvenírov. Zatia  zrealizované h adisko pre 2000 fanúšikov je už dnes 
dostato ným reprezentantom kvality práce dubnických futbalistov. 
 Nová tribúna bola zrealizovaná v ase vrcholiacej postmoderny na Slovensku. Prestrešenie h adiska polykarbonátovými dielcami 
v tvare oblúkov dodáva stavbe arkádovitý look. Použitie oblúkov sa prejavilo i v pôdorysnom lenení pri využití priestoru pre rozptyl 
fanúšikov po as prestávok a ukon enia športového podujatia. Kompozi ne zvládnuté architektonické a statické riešenie stavby dodá-
vajú stavbe ahkos  a elegantnos .
 Dokon enie novej tribúny a pokra ovanie v celkovej modernizácii (medzi asom sa dokon ila atletická dráha a osvetlenie hracej 
plochy) je v záujme nielen futbalového klubu a fanúšikov, ale pomôže i zlepšeniu imidžu mesta. Fanúšika futbalu, a nielen jeho, ur ite
poteší, ke  do Dubnice nad Váhom zavítajú podobné kluby ako to bolo v prípade zápasu dubnických futbalistov s Newcastlom United.

Ing. arch. Marián Antal

Dejiny Dubnice nad Váhom
VIII.. as



 

 

Ktoré potraviny sú pre diabetika najprospešnejšie, 
a teda majú tvori  hlavnú zložku jeho stravy?
Na akých princípoch je založené
stravovanie diabetika?

o je dovolené konzumova ?
o zakázané a o sta í doda  do organizmu

v obmedzenom množstve?
-------------------------------------------------------------------------------------
 Na popredné miesto v strave každého loveka, ktorý sa chce 
zdravo stravova  a ma  primeranú telesnú hmotnos , patrí zele-
nina. Aby však bola naša strava plnohodnotná, potrebujeme aj 
bielkoviny v primeranom množstve tuk a sacharidy, ktoré - ako 
sme už spomenuli - ovplyv ujú výšku glykémie a tú si diabetik 
musí stabilne drža  pod kontrolou.
 Bielkovinové potraviny sú rastlinného a živo íšneho pôvodu. 
V pestrej strave má každá z nich svoje uplatnenie. Kvalitné biel-
kovinové potraviny obsahujú menej tuku. Vhodné sú ryby, biele
a chudé mäso hydiny, králik, chudé mäso jato ných zvierat, va-
je ný bielok, mlieko s nízkym obsahom tuku, nízkotu né syry, 
tvaroh.
 Rastlinné bielkovinové potraviny (strukoviny, zemiaky, orechy,
sója a výrobky z nej, celozrnné chleboviny) sú tiež vhodné na 
spestrenie jedálneho lístka. Navyše neobsahujú cholesterol a 
majú nízky obsah tuku. Bielkovinové potraviny diabetik konzu-
muje len v primeranom množstve pod a odporu eného celoden-
ného rozpisu stravy (na kg telesnej hmotnosti 0,8 - 1g, omu zod-
povedá 15 – 20% z celodenného energetického príjmu).
 Tuk treba v strave obmedzi , i ke  úplne sa vylú i  nedá. Pre 
jedálni ek diabetika sú vhodné kvalitné rastlinné tuky a oleje. Ne-

vhodné sú živo íšne tuky ako slanina a mas , skryté tuky v mast-
nom mäse, vo vnútornostiach, v plnotu nom mlieku, smotane, 
v syroch s vysokým obsahom tuku, v smotanových zákuskoch - 
vrátane tých, ktoré sú ozna ené ,,dia“ teda vhodné pre diabetika. 
 Skupinu sacharidových potravín, môžeme tiež rozdeli  na 
vhodnejšie a menej vhodné. Rýchlo vstrebate né sacharidy, po-
traviny s vysokým glykemickým indexom (napr. cukrom sladené
nápoje), sú vhodné na rýchle prelie enie hypoglykémie ale nie 
na bežné konzumovanie. Vhodné sú sacharidové potraviny s 
vlákninou (celozrnné obilniny a chleboviny, celozrnné cestoviny, 
strukoviny, zelenina a ovocie).
Aké chyby v stravovaní diabetici robia naj astejšie?
 Ten, kto cukrovku nemá, sa nemusí zamýš a  nad tým, o
konzumuje. Jeho inzulín pokryje všetko, o zjedol a glykémia 
bude v poriadku. Lenže diabetik sa vždy musí najskôr pozrie
do taniera a zhodnoti , o to jedlo urobí s jeho glykémiou a ak 
je na inzulínovej lie be, musí zváži , i si má da  viac alebo me-
nej inzulínu. Bude nad tým musie  premýš a  aj vtedy, ke  pôjde
pracova , cvi i  alebo na prechádzku. Bude si skrátka musie  vy-
bera  potraviny - bielkoviny, tuky i sacharidy. Každý lovek má inú 
výšku a hmotnos , iné aktivity. Pod a toho diabetik prispôsobuje 
sacharidový obsah svojej aktuálnej potrebe. Ak si pichá inzulín 
a nevypo íta si správne obsah SJ v strave, dostane hypoglyké-
miu. Alebo ak si inzulín pichne správne a správne sa aj naje, ale 
potom ide umýva  okná alebo kopa  do záhrady - znovu môže 
dosta  hypoglykémiu. A tú si treba lie i .

Použitá literatúra: DIAGNÓZA CUKROVKA - doc. MUDr. Jozef
 Michálek PhD. a Mária Štefáková diétna sestra z NED

uboch a.
Spracovala: Dana Žia ková, podpredseda ZDS ZO DIADUB
 Dubnica n/V.
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Terchovci v Dubnici nad Váhom

 Obýva kový orchester z Terchovej je rodinné zoskupenie muzikantov, ktoré sa 
schádza v známej obýva ke No. 205 u Ruda Patrn iaka, ktorý je zárove  aj umelec-
kým vedúcim súboru. Repertoár je zameraný na sakrálnu tvorbu, klasiku a terchov-
skú udovú piese . Po as viano ného koncertu  9. 12. 2007 o 19.00 h. v kostole sv. 
Jakuba, si v ich podaní m vypo ujeme terchovské koledy, ktoré v 19. storo í nap ali
Kostol sv. Martina. Kostol dnes už nestojí, ale hudba aj v aka tomuto orchestru 
prežila dodnes.
 Jedna prastará legenda hovorí o tom, že terchovská zem je pozostatkom zatú-
lanej nebeskej hviezdy, ktorej dvorní hudobníci - nebeskí muzikanti - boli prvými 
osadníkmi Terchovej... 
 Aj ke  ide iba o legendu faktom ostáva, že ozna enie terchovskej muziky ako 
nebeská sa dodnes používa vo vz ahu k udovému hudobnému prejavu Jánošíko-
vho kraja. Nebeská muzika ja aj názov udovej hudby. Partia mladých udí z vychý-
renej Terchovej, ktorí sa upísali udovej hudbe (a nie len udovej). So živým folkló-
rom sa stretávali od mali ka, avšak ich umelecké 
cítenie a vyjadrovanie je pozna ené vlastným, od 
starších generácií odlišným, cítením a prirodze-
ným vývojom hudobného myslenia v tejto oblasti. 
Po prvýkrát sa Nebeská muzika objavila ako hos
na CD- ku rockovej skupiny Arzén „Ešte raz...“ 
vydanom v auguste roku 2000. Potom nasledo-
val as zmien a h adania sa (odchody za vzdela-
ním, poprípade prácou mimo Terchovej). Terajšie 
obsadenie sa stabilizovalo koncom roku 2002. 
Odvtedy sa vyprofilovali ako nekonven ná ter-
chovská muzika ponúkajúca vlastný štýl, ktorý je 
syntézou tradície a h adania nových interpreta -
ných polôh a ciest. 
 Na koncert Nebeskej muziky Vás pozývame 21. 
12. 2007 o 16.00 hod na pódium medzi OD FIX a 
nákupným strediskom LIDL.
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STRAŠIBÁL
V našej škole straší, sme v strašidelnej 
kaši, tak cho te domov k Vašim!

 Nie, ne akajte sa. V našej škole nestraší na-
ozaj. Strašidlá sa u nás usadili len po as jedné-
ho ve era. Strašibál - veselú akciu pre deti z 1. 
stup a pripravili vychovávate ky ŠK za pomoci 
u iteliek a starších diev at. Jedále  sa hemžila 
de mi v strašidelných maskách. Veru, niektorí 
drobci sa aj trošku báli.
 Strašibál otvorila sprievodom masiek škol-
ská Babka Ježibabka. Potom sa už približne 160 
masiek roztancovalo v rytme disco.
Po as tanca sa deti ob erstvili v Strašibufete. 
Všetky masky zabojovali v sú aži strašidelnej 
krásy STRAŠIMISS 2007. Ví azi boli odmene-
ní sladkos ami a najnovšími modelmi lietajúcich 
metiel NIMBUS 2007.
 Všetci sme si užili skvelú akciu a už teraz sa 
tešíme na alšiu.

Nadežda Ba inská, ZŠ s MŠ C III

 
- UCTILI SI STARŠÍCH -

 Na ZŠ Dominika Savia si každoro ne po as mesiaca úcty k starším spomenú 
na svojich bývalých zamestnancov, ktorí sú už v dôchodku. Pripravia im príjemné 
posedenie, pohostenie a bohatý kultúrny program od žiakov pod vedením vyu u-
júcich p. Lezovej, Dobrodenkovej a Drusovej. 
 Touto cestou akujeme pani riadit ke Mgr. Jesenskej za pekný príhovor a aj 
všetkým, o sa o uskuto nenie tejto akcie zaslúžili. Prajeme im ve a zdravia a síl 
do alšej práce!
V a ní dôchodcovia A. Rendeková

 
BEZPRÍSPEVKOVÉ
DARCOVSTVO KRVI

 Medzi najhumánnejšie skutky našich spolu-
ob anov patrí bezpríspevkové darcovstvo krvi. 
Každý z nás si tento fakt dobre uvedomuje, no 
nie každý sa podujme podeli  sa o túto vzácnu 
tekutinu. A preto naše najvä šie uznanie si za-
slúžia tí, ktorí sa hrdia diamantovou Jánskeho 
plaketou. Mužom sa ude uje za 80 odberov a že-
nám za 60. V utorok 30.10.2007 prijal primátor 
mesta v obradnej miestnosti tohoro ných drži-
te ov diamantovej a zlatej Jánskeho plakety.

Nosite om diamantovej plakety sú:
Katarína Šišovská, Ing. Pavol Vyhlídal a Ing. Ro-
man Petlach,
zlatej:
Radislava Kraj íková, Ivana Petlachová, Jana 
Mi ková, Pavol Fusik, Ivan Bartoš, Anton Hikel 
a Miroslav Košut.

 Za tento humánny a príkladný in im patrí 
naša úcta a po akovanie

  
FS Senior klub Vršatec

si pripomenul 5. výroèie svojho vzniku.

 26. 10. 2007 si FS Senior klub Vršatec pripomenul 5. výro ie svojho vzniku 
slávnostným galakoncertom vo ve kej sále MsDK.
 Prvá myšlienka ku vzniku Senior klubu Vršatec prišla s pozvánkou organi-
za ného výboru pre prípravu a realizáciu osláv 50. výro ia založenia FS Vršatec, 
kedy boli oslovení zakladajúci lenovia Vršatca a bol predstavený projekt prí-
pravy a realizácie osláv 50. výro ia FS Vršatec. Na toto stretnutie boli pozvaní
zakladajúci lenovia FS Vršatec p. Imrich Tinath, p. Ing. Lambert Šimko ako niek-
dajší zakladatelia FS Vršatec, p. Mária Valjentová, a p. Veronika Bajzová. 
 Po slávnostnom programe FS Vršatec sa Senior klub za al pravidelne stretá-
va  dva krát do týžd a. Po as svojej 5 ro nej existencie absolvoval 33 vystúpení 
v Dubnici nad Váhom i v okolitých mestách a obciach. K jubileu im prišiel popria
aj primátor mesta Ing. Jozef Gašparík a vekovo mladší kolegovia FS Vršatec a 
FS Mlados .

Do alších rokov plodnej innosti im prajeme ve a zdravia a tane nej sviežosti.
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V dubnickom CVÈ opä  strašilo
Dátum: 18.11.2007 

 Takmer na de  presne sa opä  po roku dubnické Centrum 
vo ného asu premenilo na tajomné miesto stretnutia všetkých 
bytostí a postáv, ktoré nechcete stretnú  vo dne, nie tak ešte v 
noci.
 V tmavých, hrôzu a strach vyvolávajúcich priestoroch podfar-
bených tónmi strašidelnej hudby sa už po tretíkrát uskuto nilo
podujatie Strašidelné CV , tento rok s podtitulom „Po te sa s 
nami tak trochu bá “. Toto „lákavé“ pozvanie (ve , kto by sa už 
chcel bá  len tak z ni oho ni ) využila takmer pä stovka divákov,
ktorí si cestu do areálu CV  našli aj napriek nepriaznivému po-
asiu, aby sa vzápätí stali svedkami hraných príbehov s tými naj-

rozli nejšími výtvormi, pri om nechýbali ani pavúky, netopiere a 
hady.  
 „Priznám sa, mal som tak trochu aj strach“, hovorí Jaroslav 
„Eiffel“ Malen ík z CV , režisér, kreatívec a duša celého podu-
jatia, ale vzápätí dodáva, „ve  v prípade podujatia pomenované-
ho prívlastkom strašidelné je to pochopite né, ale mal som skôr 
obavy z toho, ako to celé dopadne“. Nadšené divácke ohlasy po 
podujatí ho však upokojili a spolu so slovami chvály na adresu 
celého tímu CV  a všetkých ktorí sa o jeho zrealizovanie pri inili,
už teraz môže spolu so svojimi kolegami rozmýš a  o tom, o
vylepši , o zmeni  a o nové atraktívne prinies , lebo ako sám 

hovorí „problém nie je ani tak vymyslie , ako skôr pokúsi  sa všet-
ko zrealizova  pod a našich predstáv, o om sme sa presved ili aj 
tento rok, ke  sme boli nútení na poslednú chví u zmeni  niektoré 
scénky“.

 O tom, že podujatie je z roka na rok atraktívnejšie nielen pre 
divákov, ale aj pre samotných ú inkujúcich, by vedela rozpráva
Alena Ladecká z CV . Ako sama vraví: „Tento rok sme mali 
takmer 70 ú inkujúcich, zvä ša detí a našich dobrovo níkov, ktorí 
nám pomáhajú na viacerých našich podujatiach“, a dodáva že 
„svoj záujem vystupova  na Strašidelnom CV  nám avizovali už 
nieko ko týžd ov vopred“. Teraz už však s úsmevom na tvári vra-
ví, že mali skôr problém, i sa nájde pre ne vôbec miesto. Napo-
kon to dobre dopadlo a na divákov akalo množstvo tajomných 
prekvapení, vyvolávajúcich nielen údiv, i skuto ný strach, ale v 
neposlednom rade aj úsmev na tvári. A to bol hlavný motív. Aby 
divák odchádzal spokojný a s dobrým pocitom, že strach dnes 
nechal za dverami Strašidelného CV .
 Pripravi  kostýmy, nalí i , vyskúša  svetelné, i zvukové efek-
ty, nachysta  kulisy, vytvori  tú pravú strašidelnú atmosféru, to je 
len zlomok z množstva práce a z toho všetkého, o zostalo pred 
zrakmi divákov skryté. Ale pod a hesla, „raz vidie , stokrát po u “,
fotografie z podujatia i z toho ako to vyzeralo v zákulisí a že straši-
dlá sa vedia aj zabáva , nájdete tradi ne na www.cvcdub.edu.sk 

Vladimír Ronec

 

Zoznam obyvate¾ov, ktorí sa narodili

od 1. 10. do 31. 10. 2007

------------------------------------------------------

Zoznam obyvate¾ov, ktorí zomreli

od 1. 9. do 30. 9. 2007

Alexandra Ba ková
Ema Bovanová
Veronika Duva ová
Tobias Homola
Vanesa Hrubová
Michal Kolár
Alex Mahdík
Lenka Mináriková
Eliška Miškechová
Lucia Onderová

Linda Ondrejcová
Jakub Páleš
Tomáš Pastorek
Peter Prekop
Karolína Prekopová
Diana Reháková
Samuel Rendek
Tomáš Šedík
Dominika Šev íková
Jakub Zeliska

Cecília Prekopová
Anežka Hanušová
Gabriel Ilavský
Milan Schiller
Ladislav Javor
Jozef Hirtel
Štefan Kolár

Mária uriová
Róbert Veli
Antónia Kameništiaková
Mária Mierna
Vladimír Polia ik
Ján Pipita

 A. Be ová
 M. Budja ová
 J. Cepeková
 A. Dorni ková
 B. Kamasová
 E. Kraj í
 J. Rendek
 A. Strá avová
 M. Vališíková
 R. ižmárik
 J. Hoštáková
 M. Danilová
 M. Šedivá

Srde ne blahoželáme!

V mesiaci október
oslávili okrúhle
životné jubileum
(75,80, 85 rokov)

ŠPORTOVÁ HALA
ILAVA

TENIS - 1 kurt
(povrch PREMIÉR ako v NTC v BA)

BEDMINTON - 4 kurty

PO-NE 10:00-22:00 hod

ŠPORT BAR s KRBOM
s kapacitou do 40 osôb

FIREMNÉ AKCIE
TURNAJE

GRILOVANÉ PRASA, KOLENÁ,
KURENCE NA NAŠOM MAXI GRILE

INFO: 0905 644227
REZERVÁCIE: 042/4464377
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AGRESÍVNY PACIENT
 V neskorých no ných hodinách 8. 10. 2007 oznámili rodi ia
21-ro ného muža, že sa úmyselne porezal nožom do zápästia 
ruky, odmietol si da  zranenie ošetri  a po tom, o zistil, že bola 
do bytu privolaná lekárska pomoc, z miesta ušiel. Hliadky mest-
skej polície vykonali následne kontrolu mesta za ú elom nájde-
nia mladého zraneného muža. Ten sa k rodi om po ase vrátil
sám. Po as ošetrovania zranení však napadol zdravotníkov a 
odmietol prevoz na hospitalizáciu. Z tohto dôvodu príslušníci 
mestskej polície vykonali asistenciu pri ošetrení i prevoze agre-
sívneho pacienta do nemocnice.

„ZBERA I KOVOV“
 D a 15. 10. 2007 krátko po zotmení si službu konajúca hliad-
ka mestskej polície všimla podozrivé motorové vozidlo zaparko-
vané pri areáli jednej z výrobných spolo ností v našom meste. 
Krátkym hliadkovaním a pozorovaním miesta bolo zistené, že 
trojica neznámych mužov cez nezabezpe enú bránu areálu vy-
náša materiál a ukladá ho do vozidla. Z tohto dôvodu bola vyko-
naná kontrola a zistilo sa, že trojica mužov vo veku 32 až 50 
rokov sa pokúsila odcudzi  nieko ko sto kg železného odpadu, 
ktorý následne chceli odpreda  v zberni kovov. Podozrivá trojica 
bola predvedená na útvar mestskej polície.

KRÁDEŽE V OBCHODOCH
 V sledovanom období zvýšili svoju „aktivitu“ aj páchatelia do-
púš ajúci sa krádeží v obchodných prevádzkach. Takmer každý 
de  riešili príslušníci mestskej polície nezákonné konanie osôb, 
ktoré boli pristihnuté pri pokuse o krádeže tovaru alebo ktorých 
totožnos  bola zis ovaná po krádežiach zaznamenaných na ka-
merových monitorovacích zariadeniach predajní. Riešená bola 
napríklad manželská dvojica vo veku 60 a 68 rokov, ktorá bez 
zaplatenia „nakúpila“ spotrebný a potravinársky tovar za 700 Sk. 
D a 13. 10. 2007 bola nahlásená krádež tovaru, ktorej sa dopus-
til 57- ro ný muž z nášho mesta. Ten bol už v priebehu posled-
ných 12 -tich mesiacov riešený za rôzne drobné krádeže. 

 Opä  vyskytli prípady krádeží pe aženiek a kabeliek ob a-
nov, ktorí nakupovali v obchodných prevádzkach. Mestská po-
lícia opätovne upozor uje ob anov, aby svoje osobné veci, ka-
belky, pe aženky, doklady nenechávali po as nákupu vo ne bez 
dozoru odložené v nákupných vozíkoch. Sta í totiž iba chví ko-
vá nepozornos , ktorá poskytne páchate ovi možnos  tieto veci 
odcudzi . Treba po íta  i s tým, že aktivita takýchto osôb bude s 
blížiacimi sa viano nými sviatkami narasta .

EXHIBICIONISTA
 D a 18. 10. 2007 vo ve erných hodinách bolo telefonicky 
oznámené, že po sídlisku Centrum I sa pohybuje neznámy muž, 
ktorý sa obnažuje. Na uvedené miesto bol vykonaný výjazd a po 
krátkom pátraní bol podozrivý muž nájdený. Išlo o 38-ro ného
cudzieho štátneho príslušníka. I ke  podozrivý muž popieral 
akéko vek nezákonné konanie a uvádzal, že sa iba prechádzal, 
nieko ko svedkov udalosti jeho obnažovanie na verejnosti potvr-

dilo. Pre podozrenie zo spáchania pre inu výtržníctva bol muž 
na riešenie odovzdaný príslušníkom Obvodného oddelenia Poli-
cajného zboru SR.

BITKA SKON ILA BODNUTÍM
 Po as víkendovej noci d a 27. 10. 2007 bolo oznámené, že v 
jednom z pohostinských zariadení na území mesta došlo medzi 
dvojicou návštevníkov k verbálnej a neskôr i fyzickej potý ke.
Po as nej jeden zo zú astnených mužov vytiahol nôž a následne 
svojho protivníka bodol do oblasti trupu. Zranený muž z miesta 
inu ušiel. Hliadka mestskej polície vykonala kontrolu okolia, zra-

neného muža našla a zabezpe ila jeho prevoz na ošetrenie. Ná-
sledne hliadka asistovala príslušníkom OO PZ SR pri vyh adaní
a zadržaní podozrivého úto níka. Vec je v štádiu objas ovania,
motív inu, spôsobené zranenia a jeho prípadné následky preve-
ruje policajný vyšetrovate .

POBIL SA SO SYNOM
 D a 3. 11. 2007 v podve erných hodinách oznámili obyvate-
lia bytového domu na ulici Okružnej, že po chodbách sa pohy-
buje neznámy muž so sekerou v rukách, vulgárne vykrikuje a 
vyhráža sa. Na mieste bolo zistené, že sa ide o 39-ro ného pod-
napitého muža. Takto reagoval po predchádzajúcej verbálnej a 
fyzickej potý ke, ktorú mal so svojim 19-ro ným synom. U muža 
nebola nájdená žiadna zbra  a to, že sa vyhrážal so sekerou v 
ruke nepotvrdili ani svedkovia udalosti. Preukázalo sa však, že 
muž úmyselne - kopaním poškodil dvere jedného z bytov. Vec je 
v štádiu objas ovania.

NARUŠENÉ OB IANSKE SPOLUNAŽÍVANIE
 Príslušníci mestskej polície pomerne asto riešia prípady, 
kedy medzi osobami, asto rodinnými príslušníkmi, dochádza k 
fyzickým útokom, urážkam na cti, schválnostiam a rôznemu hru-
bému správaniu. Uvádzame nieko ko prípadov. 
 D a 12. 10. 2007 podnapitý 20-ro ný mladík v mieste spolo -
ného bydliska verbálne nadávkami urážal na cti svoju 72-ro nú
starú matku, ktorej sa zárove  vyhrážal ublížením na zdraví. Ke
sa poškodená snažila privola  hliadku polície, mladík jej vytrhol z 
rúk telefónny prístroj a zni il ho.

 D a 15. 10. 2007 vyústili dlhoro né susedské spory medzi 
67-ro nou a 81-ro nou ženou, po predchádzajúcich vzájomných 
verbálnych útokoch, do fyzického útoku vo i poškodenej staršej 
žene. Nako ko pri incidente nedošlo ku zraneniu, vec bola rieše-
ná ako priestupok proti ob ianskemu spolunažívaniu.

 D a 6. 11. 2007 oznámila na útvare mestskej polície 53-ro -
ná žena, že v mieste spolo ného bydliska ju verbálne a fyzicky 
napadla jej 31-ro ná dcéra. K verbálnemu i fyzickému napáda-
niu pod a poškodenej malo dochádza  opakovane i v nedávnej 
minulosti. Matka taktiež oznámila, že dcéra jej odcudzila z vo ne
odloženej pe aženky finan nú hotovos . Vec je v štádiu objas-

ovania.

Z UDALOSTÍ RIEŠENÝCH MESTSKOU POLÍCIOU V DUBNICI N/V
V OBDOBÍ OD  8. 10. DO 7. 11. 2007

JUDOJUDOJUDO
Výsledky pretekárov Školského športového strediska oddielu 
Juda Z S Dubnica n/V v mesiacoch október a november:
Ve ká cena Sokol Bratislava
Umiestnenia: Tereza Rýdza 2. miesto do 52kg/dorastenky
                      Eva uriková 2.miesto do 63kg/dorastenky
                      Jakub Majerech 3.miesto do 50kg/dorastenci
                      Igor Hnaní ek 3.miesto do 55kg/dorastenci

Medzinárodný turnaj Galanta – Slovakia Open 2007. Zú astnilo
sa ho 1O krajín a 400 pretekárov. Ani tu sa Dubni ania nestratili.

Umiestnenia: Tereza Rýdza 2. miesto do 48kg/dorastenky
                      Tomáš Búran 3.miesto do 66kg/dorastenci
                      Petra Švaralová 3. miesto do 52kg/staršie žia ky
Medzinárodnej Ve kej ceny Martina v jude žiactva sa zú astnilo
5krajín, ktoré zastupovalo 200 sú ažiacich.
Umiestnenia: Barbora Rýdza 2. miesto do27kg/mini žia ky
                      Magda Mužíková 2.miesto do 40kg + 2.miesto do 
44kg/mladšie žia ky
                      Petra Švaralová 2.miesto do 52kg/staršie žia ky
                      Jakub Majerech 2.miesto do 50kg/starší žiaci 
                      Peter Búran 2.miesto do 55kg/starší žiaci
                      Tomáš Búran 3.miesto do 66kg/starší žiaci
                      Ivan Jankovi  5.miesto do 27 kg/mini žiaci

Ján Poruban
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LEN V ČSOB VÁM VYTVORÍME

www.csob.sk   I   ČSOB LINKA 24: 0850 111 777

MEMORIÁL ¼UDOVÍTA BADURU

VO FUTSALE

sobota 1. 12. 2007

miesto konania: umelá tráva v areáli DuTaF CENTRA,

za iatok 11,00 hod., ukon enie  16,30 hod.

Ú  A S T N Í C I 

SPARTAK  Trnava - FK ZTS  Dubnica n/V

MAKROTEAM Žilina - PROGRAM Dubnica n/V

hrací poriadok:   hrá sa pod a pravidiel futsalu

po et hrá ov v hre: 4 + 1

hrací as:    2 x 20 min., každý s každým

poradie:     o poradí rozhoduje závere ná tabu ka,

      v poradí body, vzájomný zápas, skóre

strava, ob erstvenie: zabezpe uje poriadate

výstroj:     2 sady dresov, zimné doplnky,

      obuv na umelú trávu

zápasy rozhodujú:  Michal Sluk, Vladimír Badura,

      Ján Šimko

P R O G R A M

11,00  hod.  otvorenie

11,15  hod.  FK ZTS Dubnica - PROGRAM Dubnica

12,00  hod.   SPARTAK  Trnava - MAKROTEAM Žilina

12,50  hod.  PROGRAM Dubnica - SPARTAK  Trnava

13,40  hod.  FK ZTS Dubnica - MAKROTEAM Žilina

14,30  hod.  FK ZTS  Dubnica - SPARTAK  Trnava

15,20  hod.  PROGRAM Dubnica - MAKROTEAM Žilina

16,30  hod.  vyhlásenie výsledkov

 spolo enské posedenie  na Humne 

DuTaF CENTRUM, spol. s r.o.

Pod hájom 4031/196,

018 41 Dubnica nad Váhom

tel / fax  042 / 4425250,

e-mail: dutafcentrum.sk
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Ing. ¼udovít Badura
 Narodil sa 12. 12. 1951 na Kysuciach v obci Staško, okres adca. Vo svojej 
mladosti bol ve mi živý chlapec. Jeho typickou vlastnos ou bola závislos  na futba-
le. Miesto hodín harmoniky, na ktoré ho rodi ia prihlásili, si šiel zahra  futbal, za o
dostal po odhalení aj výprask. Kto by bol povedal, že práve jemu ostane oddaný do 
konca svojho života...
 Obetoval mu všetko a manželka Alenka, ktorú si našiel v Trnave, môže len 
potvrdi , že ho dokonca kládol na prvé miesto pred rodinu. S futbalom za al už ako 
žiak. Vo futbalovom umení sa zdokona oval ako dorastenec v BSP Bratislava kde 
hrával  I. dorasteneckú ligu. Vojen inu si odkrútil v Dolnom Kubíne a po skon ení
zakotvil v Kysuckom Novom Meste. Tu sa prezentoval v 2.štátnej lige. V r. 1974 si 
ho vybral legendárny „Tony Bá i“(Malatinský) do trnavského Spartaku. Vtedy bol 
vyhlásený za najlepšieho strelca 2. ligy. Za Trnavu strie al až do konca ro níka
1980/1981. Z jeho štatistík je známe, že za sedem sezón odohral v 1.lige 166 
zápasov a strelil v nich 19 gólov. Prvý ligový zápas odohral proti Sklo Unionu v 
Tepliciach, strelecky sa prvýkrát presadil proti Slavii Praha, kde bol jeho gól ví azný
(2:1). So vstupom do alšieho ro níka prišiel jeho galantný hetrik v 2.kole proti 
Lokomotíve Košice a v jeseni 1977 položil základ úspechu na Slovane (2:0). V roku 
1978 tri z jeho štyroch gólov znamenali dôležité a cenné remízy na Interi, v Ostrave 
a na Slavii. Každého by iste potešilo, keby si mohol zahra  tak ako on s legen-
dami (Geryk, Keketi, Dobiáš, Majerník, Hagara, Varadin, Hrušecký, Kuna, Fande (v sú asnosti tréner trnavskej rezervy), Martinkovi ,
Masrna, Kabát, F.Horváth, Mrva, D.Koleni  a Adamec z tímu Bílích and lov). 8-gólovú streleckú vizitku zanechal aj v stretnutiach 
letného Interpohára, ke  dvakrát prekonal brankárov KB Koda  z Dánska (6:1), FF Atvidaberg zo Švédska (3:1) a Vienny z Rakúska 
(3:0). Bol držite om eskoslovenského aj Slovenského Pohára, v dvojstretnutí Pohár ví azov pohárov nastúpil proti portugalskému 
tímu Boavista Porto, ím sa trvalo zapísal do análov trnavského družstva. Zážitkom pre ho ur ite bola hra na Nou Campe. 
 Svoju hrá sku kariéru zav šil v Dubnici nad Váhom. Po jej ukon ení bo trénerom Dubnice, Levíc a Partizánskeho. Z ve kého
futbalu presedlal na futsal, kde trénoval tímy Dubnice, ktorej bol okrem iného taktiež zakladate om, Rajca a naposledy Žiliny. 
 Brat Vladimír, s ktorým mali ve a spolo ného a o sa futbalu týka, boli tzv. jednou dušou, jedným telom, ho opísal: „ udvík mal 
zodpovedný prístup k futbalu, trénoval ve mi poctivo, dodržiaval životosprávu, nikdy ni  nezanedbával, bol to jednoducho profesionál. 
V mnohom mi bol vzorom a ve a som sa od neho nau il. V Spartaku sa riadil presne pod a pokynov trénera, mal krédo, že „tréner je 
len jeden“. Ke že pochádzal zo severu, ažko sa presadzoval, ale perfektným ítaním hry si postupne i on vyslúžil rešpekt.“
 Po as futsalovej kariéry viedol aj vysokoškolský výber Slovenska na Akademických majs-
trovstvách sveta vo Fínsku. 
Rád sa vracal do rodiska, zú ast oval sa aktívne za starých pánov Staškova alebo Dubnice, a to 
hlavne na futbalovom turnaji O Pohár Jozefa Kronera, ktorý sa tradi ne koná v druhú júlovú ne-
de u v Staškove, v rodisku herca Jozefa Kronera. Zaujímavos ou tohto turnaja vždy bol bratský 
súboj v zápase starších pánov - v drese Dubnice teda vä šinou nastupoval udvík a v domácom 
mužstve Staškova alší dvaja bratia, tiež bývalí aktívni hrá i futbalu - Vlado a Pa o.
 Bol viackrát ocenený - dostal zvláštnu cenu in memoriam za rozvoj futsalu na Slovensku. 
Ocenenie za neho prebrala jeho dcéra Janka, ktorá pokra uje vo futsalových š apajách svojho 
otca a pôsobila ako vedúca extraligového tímu ŠK Makroteam žilina. Tiež bol vyhlásený za Tré-
nera sezóny 2005-2006. 
 Náhle a ne akane nás navždy opustil v utorok 31. 10. 2006 vo veku nedožitých 55 rokov. 
Smúto ná správa o jeho úmrtí preletela všetkými médiami a zasiahla širokú rodinu športovcov. 
Pochovaný je na cintoríne na Kamennej ceste v Trnave.

Kristína Badurová

Ing. udvik Badura


